

Ramboll, a Global Leading Provider of Consulting Services for EHS Due Diligence in Mergers and Acquisitions

安博英环

全球企业并购环境健康安全尽职调查咨询服务的领军公司

—— 访安博英环全球合伙人兼安博英环中国（英环（上海）咨询有限公司）董事总经理周晓俭先生  
 Interview with Mr. Xiaojian Zhou, Managing Director & Principal of Ramboll China (Ramboll (Shanghai) Co., Ltd.)



安博英环全球合伙人兼安博英环中国（英环（上海）咨询有限公司）董事总经理周晓俭先生  
 Mr. Xiaojian Zhou, Managing Director & Principal of Ramboll China (Ramboll (Shanghai) Co., Ltd.)

**保**护生态环境，应对气候变化，维护能源资源安全，是全球面临的共同挑战。中国政府坚持和贯彻新发展理念，正确处理经济发展同生态环境保护的关系，坚定不移走生产发展、生活富裕、生态良好的文明发展道路，加快建设资源节约型、环境友好型社会，推动形成绿色发展方式和生活方式，推进美丽中国建设，实现中华民族永续发展。中国将继续承担应尽的国际义务，同世界各国深入开展生态文明领域的交流合作，推动成果分享，携手共建生态良好的地球美好家园。全球著名的环境及工程顾问公司安博英环（Ramboll Environ）以更具前瞻性的视野，率先将整个产业链上的每个环节均纳入可持续发展的操作与评估体系，为全面提升中国企业在环境、健康安全领域的管理水平和为推动客户的绿色及可持续发展做出了突出贡献。

安博英环全球合伙人兼安博英环中国（英环（上海）咨询有限公司）董事总经理周晓俭先生向记者介绍说：“英环公司项目经验始于上世纪 80 年代，是一家专做环境、健康、安全方面的跨国咨询公司，总部位于美国华盛顿州，原为一家上市制药企业的一部分，后来从这家制药企业独立出来，逐步发展成了今天全球著名的环境及健康科学咨询公司。英环自 2001 年进入中国以来，以上海为基地，已为许多知名



□记者 李莉

跨国企业提供了环境、健康及安全方面的解决方案。2003 年及 2008 年，英环又分别在北京和香港设立了分公司。在中国形成了一个三角架构的发展格局。2015 年底，英环和总部位于丹麦哥本哈根的安博集团（Ramboll）合并成为全球十大环境及工程顾问公司，有环境健康、可持续城市规划设计、管理咨询、建筑、交通、水、能源、油气 8 个板块的业务，是在油气及化工环境管理、水资源、可再生能源、海上风场设计、宜居城市及海绵城市设计、可持续发展、气候变化等领域处于全球领先地位的世界一流的工程、环境及管理顾问公司。合并后的公司拥有 13000 多名专家分布在全球 350 多个办公室为客户提供全面广泛的服务，2017 年销售额为 25 亿欧元。我们在中国主要以环境健康事业部为依托，业务逐步拓展至其他不同的市场，如海上风场设计、可再生能源、垃圾焚烧、电厂改造、宜居城市及海绵城市规

划设计等，逐步做大市场。”周晓俭先生是安博英环中国的引路人，2001 年他成为英环全球合伙人并将业务扩展至中国。目前他作为安博英环中国董事总经理，负责北亚地区的业务，将安博英环发展成为亚洲主要的环境及工程管理咨询公司之一。在加入安博英环之前，周总曾先后在 9 年多的时间内担任美国 Dames & Moore 公司以及 URS 公司中国区总经理。他在环境及城市生态可持续及其



他工程领域有超过 35 年的丰富经验，特别是企业并购环境尽职调查，环境场地污染评估，健康风险评估，场地污染修复，水域污染治理及修复和黑臭河治理，城市生态可持续发展及海绵城市开发。此外在环境健康安全许可，环境健康安全管理系统咨询和培训，环境健康和社会责任咨询以及符合性审计，能源审计及碳管理，废水处理，大气污染处理，固废管理，工作安全分析，化学品安全，生产工艺安全，以及能源开发（海上风电，区域供热，电厂灵活性操作，废物综合管理及垃圾焚烧发电等）方面也有丰富的经验。他说：“在环境方面，安博英环主要为客户提供一个企业生命周期中几乎所有的涉及环境、健康及安全的风险管理评估服务，包括从企业建立初期的场地评估、企业并购中的环境尽职调查、环境影响评价，到企业建立后的环境、健康、安全管理体系的建立、职业健康及企业社会责任风险管理及控制、节能减排及可持续发展、碳足迹及排放管理、法律法规符合性审计和员工培训等，直至企业关闭或搬迁时的场地污染调查、风险评估及污染清理修复；在健康科学方面，尤其是在人体健康的风险评估方面，安博英环拥有一个世界一流的健康科学专家团队，为企业在污染达标、土壤地下水污染修复、产品安全（包括日用品、食品、食品添加剂、化学品、药品及医疗器械等）、新化学品注册、工作环境中的化学物质引起人体健康和环境保护方面的一系列问题，提供决策分析及科学技术上的支持；在安全方面，安博英环主要协助企业评估潜在的安全问题、提出安全管理措施，使企业安全风险降至最低点。在可持续性发展的足迹中，创新是安博英环业务成功的基础，也是发展的保障。”

周总最后说，丹麦总部对我们中国的业绩非常满意。安博英环运营稳定，有序发展。作为环境健康安全尽职调查服务的全球市场领军公司，我们致力于和与客户建立合作伙伴关系，协助开发并实施一整套环境健康安全管理策略。目前，中国政府非常重视节能环保，海上风电，垃圾发电，这对于我们是个利好，在此领域我们是世界前十的能源咨询公司，拥有领先的专业技能。海上风场我们全球的市场占有率达到 70% 左右。我们希望帮助客户开发具有战略性、可持续性且合乎道义的管理方案，以优质的服务，强烈的责任心为企业环境、健康、安全管理风险，为中国能有更好的环境质量做出更大的贡献。





It is a common challenge for the whole world to protect ecological environment, cope with climate change and maintain energy & resource safety. The Chinese government has been dedicated to the construction of beautiful China and the sustainable development of the Chinese people through always adhering to and practicing the new development concept, handling the relationship between economic development and environmental protection properly, taking the civilized development road of production development, affluent living and good ecology, accelerating the construction of a resource-conserving and environment-friendly society, and promoting the formation of green development mode and lifestyle. China will insist on assuming its international obligations, develop in-depth exchange and cooperation with other countries in ecological civilization, promote the sharing of results, and jointly build a better ecological home. World-renowned environmental and engineering consultancy company Ramboll Environ takes the lead in integrating all industrial chains into the operation and evaluation system of sustainable development and has made a greater contribution to enhance the environment, health and safety management level of Chinese enterprises and promote the green and sustainable development of customers.

Headquartered in Washington State, ENVIRON was a transnational company specialized in the consulting service in environment, health and safety (EHS) and started its practices from the 1980s. As a part of a listed pharmaceutical enterprise, the company later separated from this enterprise



and gradually developed to a world-renowned environmental and health technology consulting company. In 2001, ENVIRON came to China and, based on Shanghai, delivered a series of EHS solutions to many famous multinationals. In 2003 and 2008, it set up branches in Beijing and Hong Kong respectively. As a result, a triangle business layout was formed in its Chinese market. At the end of 2015, ENVIRON was merged with the Copenhagen, Denmark based Ramboll Group and became one of the world's top ten environmental and engineering consultancy firms. The new company has eight major business sectors, which are environment & health, sustainable urban planning and design, management consulting, building, transport, water, energy, and oil & gas, which fully deserves a world's

leader in many fields like oil & gas and chemical environmental management, water resources, renewable energy, offshore



wind farm design, livable and sponge city design, sustainable development and climate change, etc. Ramboll has more than 13,000 experts working in more than 350 offices around the world, providing customers with a comprehensive range of services. In 2017, it created a sale of 2.5 billion Euros. Mainly engaged in environment and health business, Ramboll gradually expands to other different markets, such as offshore wind power field design, renewable energy, garbage incineration, power plant transformation, livable and sponge city planning & design," says Mr. Xiaojian Zhou, Managing Director & Principal of Ramboll China.

Mr. Zhou, the foregoer to guide Ramboll/ENVIRON to China, became a Global Partner in 2001 and extended the business

to China. As the Managing Director of Ramboll China, he is in charge of the operations in North Asia and devoted to raising Ramboll to one of the leading environmental and engineering management consulting firms in Asia. Before this, Mr. Zhou had assumed CEO China of a US based Dames & Moore and URS in nine years. He has more than 35 years of experiences in EHS due diligence for global mergers & acquisitions, site contamination assessment, health risk assessment, site contamination remediation, water pollution control and remediation, and contaminated river investigation and clean-up, as well as sponge city development. He is also well-experienced in EHS permitting, and consulting and training for EHS management system, EHS and social responsibility compliance audits, energy audits and carbon management, waste water treatment, air pollution treatment, solid waste management, work safety analysis, chemical safety, production process safety, and energy development (offshore wind power, regional heating, power plant operating flexibility, integrated waste management and garbage incineration power generation).

"In the environmental aspect, Ramboll provides customers with a full set of assessment service involved with environment, health and safety across an enterprise life cycle, including from site assessment at the initial stage of an enterprise, environmental due diligence and environmental impact assessment in the merger and acquisition, to the establishment of environment, health and safety management systems, occupational health and corporate social responsibility risk management and control, energy conservation and emission reduction, sustainable development, carbon footprint and emission management, compliance audit and staff training after the establishment of an enterprise, until pollution investigation, risk assessment and pollution clean-up & remediation at close and relocation. In the



health science aspect, especially in human health risk assessment, Ramboll has a world-class team of health science experts, which are delivering a series of decision analysis and technical solutions in such human health and environmental issues as pollution acceptance, soil and groundwater contamination remediation, product safety (including daily necessities, food, food additives, chemicals, pharmaceuticals and medical equipment), new chemical registration, chemical substances in working environment. In the safety aspect, Ramboll mainly assists enterprises in evaluating potential safety problems and proposing safety management measures to minimize safety risks in enterprises. In the sustainable development footprint aspect, innovation is the foundation and guarantee for Ramboll to succeed and develop," says Mr. Zhou.

Mr. Zhou also expresses that the Group management is very satisfied for our performance in China. Ramboll is developing in a stable and orderly way. As a global leader in environmental health and safety due diligence services, Ramboll is committed to partnering with customers and assisting them to develop and implement a comprehensive set of environmental health and safety management strategies. At present, the Chinese Government attaches great importance to energy conservation, environmental protection and offshore wind power, which gives us more opportunities. As one of the top ten energy consulting company in the world, we have cutting-edge professional capacities in these fields. We hold 70% of the global market share in the offshore wind power development. Ramboll will make full efforts to help customers develop strategic, sustainable and feasible management solutions, keep them from environment, health and safety management risks, and with quality services and strong sense of responsibility, make more contributions to the better environment in China.